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EEX Group Monthly Volumes – January 2026 

EEX Group reports its January monthly volumes with the following highlights: 
 

• In January, EEX Group's Global Power markets reported a total volume of 1,266.3 TWh, 

marking a 7% year-on-year (YoY) increase. This included a 10% YoY growth in the 

European Power Spot markets (90.9 TWh), while the European Power Derivatives 

markets accounted for 902.4 TWh (+11% YoY). Market highlights included a new record 

volume on the Spanish power derivatives market, which reached 25.8 TWh, a significant 

YoY growth of 52%, as well as steep growth in the Greek power futures (+115% YoY) 

 

• Volumes in the EEX Nordic Power Futures not only showed a significant growth (3.6 TWh, 

+8,162% YoY) but EEX also saw over 5% OI market share by the end of January in System 

Price, based on exchange data published by ESMA 

 

• January marked a significant milestone for the EEX Japanese Power Futures market, 

achieving a new record monthly volume of 23.1 TWh (+108% YoY).  

 

• The Group’s Natural Gas markets achieved a record month, with total volume rising 43% 

YoY to 958.5 TWh. This increase was driven by both the European Natural Gas Spot 

markets (+10% YoY) and the European Natural Gas Derivatives markets (+76% YoY). 

Key achievements include new record volume on Dutch TTF derivatives market, which 

increased 62% YoY to 366.7 TWh. The UK NBP spot market also saw a record 

performance with a 32% increase in volume. In addition, the Baltic-Finnish gas spot market 

grew a significant 214% YoY.  

 

• The European Environmental markets of EEX started strong into the new year, with 

trading on the secondary emissions markets growing by 52% YoY to a total of 31.9 million 

t of CO2. This was driven by significant increases in both the emissions spot market (+106% 

YoY) and the futures market (+49% YoY). 

 

• The Guarantees of Origin (GO) Futures continued their upward trend, reaching 3.1 TWh 

which is double the volume compared to January 2025.  

 

• EEX Group's Freight markets recorded a solid performance with a 22% YoY increase in 

total traded lots, led by a 32% growth in Freight Futures. 

 
 

Please find the full volume report here 

PRESS RELEASE 
Leipzig, 06.02.2026 
 

https://www.eex.com/fileadmin/SAP_Marketing_Cloud_E-Mail_Attachments/communications_and_marketing/Press_Releases/20251202_EEX_Group_Monthly_Volumes_November_table.pdf?utm_source=SAPHybris&utm_medium=email&utm_campaign=3632&utm_term=EEX%20Group%20PR%20November%202025%20vol%20EN___EEX%20Group%20Volumes%20-%20November%202025&utm_content=EN
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*Open Interest (OI) rate is the total number of unsettled futures and options in a given market, indicating the 

interest level and liquidity of this market.  

 
 

 
 

 

 

 

58 74 83 91

314

590

811
902

1

6

11

24

271

268

283

249

645

938

1,187
1,266

0

200

400

600

800

1,000

1,200

1,400

2023 YTD 2024 YTD 2025 YTD 2026 YTD

EEX Group Global Power traded volumes YTD (TWh)

EEX Group European Power spot excl. PXE EEX European Power deriv.

EEX Japanese Power deriv. Nodal Power deriv.

1,187

1,266

1,000

1,050

1,100

1,150

1,200

1,250

1,300

1,350

1,400

2025 2026

EEX Group Global Power Markets - Traded Volumes YTD 
(TWh)

Jan



 

EEX Group Monthly Volumes – January 2026 Page 
 3/7 

 

 

 

 

 

 

 

 

EEX Group builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together 

with its customers. The group offers trading in power, natural gas, environmental products, freight 

and agriculturals as well as subsequent clearing and registry services, connecting a network of 

more than 1,000 trading participants. EEX Group consists of European Energy Exchange (EEX), 

EPEX SPOT, Power Exchange Central Europe (PXE), GET Baltic and Nodal Exchange as well as 

the software companies KB Tech and Lacima. Clearing is provided by EEX Group’s clearing 

houses European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX Group is part of Deutsche 

Börse Group. More information: www.eex-group.com   

 
 
 
 
Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-300 

presse@eex.com 
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EEX Group Monatsreport – Januar 2026 

 

Die EEX Group veröffentlicht ihre Handelsvolumina im Januar mit folgenden Entwicklungen: 

 

• Das Handelsvolumen an den globalen Strommärkten der EEX Group belief sich auf 

insgesamt 1.266,3 TWh verzeichnet und stieg damit um 7 % im Vergleich zum 

Vorjahresmonat. Davon entfielen 90,9 TWh (+10 %) auf die europäischen Strom-

Spotmärkte, während die europäischen Strom-Terminmärkte 902,4 TWh (+11 %)  

beitrugen. Am spanischen Strom-Terminmarkt registrierte die EEX mit 25,8 TWh einen 

neuen Monatsrekord (+52%), während die griechischen Stromfutures im Jahresvergleich 

um 115 % zulegten. 

 

• Das Volumen in den nordischen EEX-Stromfutures stieg nicht nur deutlich an (3,6 TWh, 

+8.162 % im Jahresvergleich), die EEX erreichte zudem per Ende Januar auch einen 

Marktanteil von über 5 % am Open Interest für den Systempreis, basierend auf von ESMA 

veröffentlichten Börsendaten. 

 

• Im Januar setzte sich das Wachstum am japanischen Strom-Terminmarkt der EEX fort, 

an dem mit 23,1 TWh (+108 % im Vergleich zum Vorjahresmonat) ein neues monatliches 

Rekordvolumen gehandelt wurde. 

 

• Die Gasmärkte der Gruppe erzielten ebenfalls einen Rekordmonat mit einem 

Gesamtvolumen von 958,5 TWh, ein Anstieg von 43 % im Jahresvergleich. Dieses 

Wachstum wurde sowohl von den europäischen Gas-Spotmärkten (+10 %) als auch von 

den europäischen Gas-Terminmärkten (+76 %) getragen. Zu den wichtigsten Erfolgen 

zählte ein neues Rekordvolumen am niederländischen TTF-Terminmarkt, der um 62 % im 

Jahresvergleich auf 366,7 TWh anstieg. Der britische NBP-Spotmarkt wuchs um 32 % und 

verzeichnete ebenfalls einen Rekord. Darüber hinaus wuchs der Handel am baltisch-

finnischen Gas-Spotmarkt um beachtliche 214 % im Jahresvergleich. 

 

• Die europäischen Umweltmärkte der EEX starteten stark ins neue Jahr. Der Handel am 

Sekundärmarkt für Emissionsberechtigungen wuchs um 52 % im Jahresvergleich auf 

insgesamt 31,9 Mio. t CO2. Das Wachstum wurde sowohl durch den Emissions-Spotmarkt 

(+106 %) als auch durch den Terminmarkt (+49 %) getragen. 

 

• Die Futures auf Herkunftsnachweise (GO-Futures) setzten ihren Aufwärtstrend mit 

3,1  TWh fort, was einer Verdopplung des Volumens im Vergleich zum Vorjahresmonat 

entspricht. 

 

• Die Frachtmärkte der EEX Group stiegen um 22 % im Jahresvergleich, wobei der Handel 

in Frachtfutures um 32 % zulegte. 

 

 

Den EEX Group Report zu den monatlichen Volumina finden Sie hier 

PRESSEMITTEILUNG 
Leipzig, 06.02.2026 

https://www.eex.com/fileadmin/SAP_Marketing_Cloud_E-Mail_Attachments/communications_and_marketing/Press_Releases/20251202_EEX_Group_Monthly_Volumes_November_table.pdf?utm_source=SAPHybris&utm_medium=email&utm_campaign=3632&utm_term=EEX%20Group%20PR%20November%202025%20vol%20EN___EEX%20Group%20Volumes%20-%20November%202025&utm_content=EN
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*Das Open Interest (OI) ist die Gesamtzahl der offenen (nicht abgewickelten) Futures- und Optionskontrakte 

in einem bestimmten Markt und dient als Indikator für die Attraktivität und die Liquidität eines Marktes.  
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Die EEX Group entwickelt weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Commodity-Märkte – 

gemeinsam mit ihren Kunden. Das Angebot der EEX Group umfasst den Handel mit Strom, 

Erdgas, Umweltprodukten, Fracht- und Agrarprodukten sowie Clearing- und Register-

Dienstleistungen und verbindet ein Netzwerk von mehr als 1000 Teilnehmern. Zur EEX Group 

gehören die European Energy Exchange, EPEX SPOT, GET Baltic, Power Exchange Central 

Europe (PXE) und Nodal Exchange sowie die Softwareunternehmen KB Tech und Lacima. Das 

Clearing wird durch die beiden Clearinghäuser der Gruppe, die European Commodity Clearing 

(ECC) und Nodal Clear, durchgeführt. Die EEX ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere 

Informationen unter: www.eex-group.com 

 

 

 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-300  

presse@eex.com 

http://www.eex-group.com/
mailto:presse@eex.com

